



**ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်မှ  
ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီတွင် မြန်မာနိုင်ငံအခြေအနေနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည့်  
မိန့်ခွန်း**

(၂၈-၉-၂၀၁၇ )

**သဘာပတိကြီးစင်များ**

လုံခြုံရေးကောင်စီတွင် ယခုကဲ့သို့ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုကိစ္စများနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ပြန်လည်ကောင်းမွန်ရန် ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေတို့ကို ရှင်းပြခွင့်ရသည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ပါသည်။

ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၏ ပြောကြားချက်များကို မိမိ အနေဖြင့် ဂရုတစိုက်နားထောင်ခဲ့ပါသည်။

ပြောကြားချက်များကို ခြုံငုံသုံးသပ်ကြည့်ပါက ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း အလွန်ဆိုးရွားနေသည့်ကိစ္စ တစ်ရပ် ဖြစ်ပေါ်နေသည်ဟူ၍ ထင်ယောင်မှား မှတ်သားနေမှုကို ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ မီဒီယာတွင် ပြန့်ပွားနေသည့် ဖော်ပြချက်မှာ ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် ကြောက်မက်ဖွယ် ထိုးစစ် ဆင်မှုတစ်ရပ် ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ အပြစ်မဲ့လူများအား မပြောပြနိုင်လောက်အောင် ဆိုးရွားသည့် ရာဇဝတ်များ ကျူးလွန်နေကြောင်းဟု ဖော်ပြနေကြရာ နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်း၏ စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ ပိုမို မြင့်မားစေခဲ့ပါသည်။ ကနဦးအမြင်အရ သာမန်လေ့လာသူတစ်ဦးအတွက် ယင်းသို့ သဘောထားယူဆ ချက်မှာ အဓိပ္ပါယ်ရှိသယောင် ရှိသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံသမိုင်းကြောင်းကို သိနားလည်ပြီး အကြမ်းဖက် သမားများ၏ ဝါဒဖြန့်ချိရေးလုပ်ငန်းနည်းဗျူဟာကို သိရှိသော ကျွမ်းကျင်လေ့လာသူတစ်ဦးအနေဖြင့်မူ အဆိုပါ သဘောထားအချက်အလက်များကို အမှန်ပကတိအတိုင်း သိမြင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းမှာ စိတ်ခံစားမှုဖြင့် သမာသမတ်မရှိ လိုရာဆွဲတွေး ပြောကြားမှုသာ ဖြစ်ပါသည်။

သို့သော် နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်း၏ စိုးရိမ်မှုကို မိမိတို့အနေဖြင့် သိနားလည်ပါသည်။ အလေး ထားပါသည်။

**သဘာပတိကြီးစင်များ**

လက်ရှိမြေပြင်အခြေအနေအပြင် အကြမ်းဖက်မှုများရပ်ဆိုင်းရေး၊ အကြမ်းဖက်မှုဒဏ်ခံရသည့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများအားလုံးကို ကူညီရေး၊ တွေ့ကြုံနေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများကို တည်တံ့သည့်နည်းလမ်းဖြင့် ဖြေရှင်းနိုင်ရေးတို့အတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေလျက်ရှိသည်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားလိုပါသည်။

**ပထမဦးစွာ** - မိမိတို့အနေဖြင့် အရေးတကြီးပြဿနာတစ်ရပ်ဖြစ်ပွားနေပြီး ဖြေရှင်းရန် လိုအပ် နေခြင်းကို လက်ခံအသိအမှတ်ပြုကြောင်း ပြောကြားလိုပါသည်။ သို့ရာတွင် မကြာမီက ဖြစ်ပွားသည့်

အကြမ်းဖက်မှုသည် ARSA အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အုပ်စု၏ လုပ်ရပ်ကြောင့် ဖြစ်ပွားရသည် ဟူသော အချက်ကို ကျွန်ုပ်တို့အားလုံး လက်ခံရရှိမိမည်ဖြစ်ပါသည်။

မိမိတို့အနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေး၊ တည်ငြိမ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ထွက်ပြေးကြရသော လူ့အသိုက်အဝန်းများအနေဖြင့် ငှင်းတို့၏ ခန့်အိမ်များသို့ ပြန်လာနိုင်ခွင့်ရှိရေးတို့အတွက် တည်တံ့မည် နည်းလမ်းများ ရရှိရေးအသော်လျှင် သန့်ရှင်းရေးအဖွဲ့များ ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

ထိခိုက်ခံခဲ့ကြရသည့် ရခိုင်၊ မူဆလင်၊ ခိုင်နက်၊ မြို့၊ သက်၊ မရမာကြီးနှင့် ဟိန္ဒူ လူ့အသိုက် အဝန်းများ၏ ဒုက္ခများကို မိမိတို့ အထူးစာနာသနားပြီး ဤလူများအားလုံးသည် အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ် များနှင့် အကြမ်းဖက်ဝါဒ၏ သားကောင်များသာဖြစ်ပါသည်။

အကြမ်းဖက်ဝါဒသည် နိုင်ငံတကာငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးကို အထူးခြိမ်းခြောက်သည့် အန္တရာယ်တစ်ရပ်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ကျေးဇူးထွန်းကားသည့် မိမိတို့ကမ္ဘာတွင် အဆိုပါ အကြမ်းဖက်ဝါဒကို လက်သင့်ခံ၍ မရပေ။ ထို့ကြောင့် အကြမ်းဖက်ဝါဒကို မည်သည့် ပုံသဏ္ဍန်အသွင်အပြင်ဖြင့် ဖြစ်စေ လက်မခံနိုင်ကြောင်း မိမိ၏ ပြောကြားချက်ကို အားလုံးသဘောတူလိမ့်မည်ဟု ယူဆပါသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် ARSA အကြမ်းဖက်အုပ်စု၏ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်ကို မြန်မာ အစိုးရအနေဖြင့် ပြင်ထန်စွာ သွယ်ချပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံရှိ အမြင့်ဆုံး အစွဲအမိတ်အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည့် All Myanmar Islamic Religious Organization နှင့် Interfaith Dialogue Group of Myanmar ကိုက အစိုးရနှင့် စည်းလုံးမှု ပြုသည့်အနေဖြင့် ARSA အကြမ်းဖက်အုပ်စု၏ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်ကို ရှုထိချကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်များ ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ထူထောင်အိုးအိမ်ဆုံးရှုံးမှုကို ဖြစ်ပွားစေသည့် အကြမ်းဖက်မှုများကို မည်သည့်ဘာသာကမ္ဘာ လက်ခံနိုင်မည် မဟုတ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် အစိုးရအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ပြဿနာကို အဖြေရှင်အဖွဲ့ ကြိုးပမ်းနေမှုနှင့် နိုင်ငံအပေါ် အမျိုးသားပြန်လည် သတိပြုရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့အစည်းများကို ယင်းအဖွဲ့များက ထောက်ခံအားပေးပါကြောင်း ပေါ်ပြ ထားပါသည်။

အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု ရှက်ချက်ကြောင်း ပြောကြားသွားကြသည့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် နှင့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများကို ကြိုဆိုပါသည်။

အကြမ်းဖက်ဝါဒတိုက်ဖျက်ရေးဆောင်ရွက်နေမှုကြောင့် အစိုးရအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေး၊ သဟဇာတရှိရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဖြစ်ပေါ်ရေး ဆောင်ရွက်ရန် သန့်ရှင်းရေးအဖွဲ့များကို ထိခိုက်လိမ့်မည်မဟုတ်ပါ။ ပုံမှန်အခြေအနေ ပြန်လည်ဖြစ်ပေါ်ရန် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်မှ စတင်၍ လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှုများနှင့် နယ်မြေရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများ မရှိတော့ကြောင်း ပြောကြားလိုပါသည်။

ဒုတိယအချက်အချာဖြင့် - မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူမျိုးစုလိုက် သူတိုက်သင်္ဂြိုင်းလင်းမှုနှင့် လူမျိုးသုဉ်း သတ်ဖြတ်မှုတို့ မရှိကြောင်းကို အလေးထားပြောကြားလိုပါသည်။

လူမျိုးစုလိုက် သုတ်သင်ရှင်းလင်းမှုနှင့် လူမျိုးသုဉ်းသတ်ဖြတ်မှု ဖြစ်ပွားနေသည်ဟူသည့် ပြောကြားမှုများသည် အလွန်ကြီးလေးသော စွပ်စွဲချက်များဖြစ်ပြီး ပေါ့ပေါ့တန်တန် မပြောကြားသင့်ပါ။ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အားလုံးသည် မဲစားချွန်များဖြင့် ပဏာတီအမြင်ကို ဖုံးလွှမ်းဖမ်းခြား နှိပ်ပြည်နယ်တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့်ကိစ္စများသည် ဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ဘာသာရေးအကျိုးစီးပွားတို့ဖြင့် အလွန်အကြီးအကျယ် လူမျိုးစုလိုက် သုတ်သင်ရှင်းလင်းမှုများဖြစ်သည်ဟူ၍ အပေါ်ယံသုံးသပ်ကြပါက အထူးဝမ်းနည်းဖွယ်ပင် ဖြစ်ပါသည်။

လွတ်လပ်ခြင်းနှင့် လူ့အခွင့်အရေးတို့အတွက် ကြိုးပမ်းလျှက်ရှိကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ဖြင့် လူမျိုးစုလိုက် သုတ်သင်ရှင်းလင်းမှုနှင့် လူမျိုးသုဉ်းသတ်ဖြတ်မှုဆိုင်ရာ မူဝါဒကို မည်သည့် အခါမျှ ကျင့်သုံးမည် မဟုတ်ကြောင်းနှင့် အစိုးရအနေဖြင့် ယင်းသို့မဖြစ်ပွားရန် နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် ကာကွယ်တာဝန်ယူမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားလိုပါသည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သံတမန်များအား စက်တင်ဘာလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်က ပြတ်သားရှင်းလင်းစွာ ပြောကြားခဲ့သည်အတိုင်း မိမိတို့အနေဖြင့် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုများအားလုံးကို ပြင်းထန်စွာရှက်ရွံ့ပြီး ရုနိုင်းပြည်နယ်ကန်ရုံတွင် တည်ငြိမ်စေရေးအဖွဲ့တို့ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက် နေကြပါသည်။ ထို့အပြင် လုံခြုံရေးထပ်ဖွဲ့မှုများအနေဖြင့် နယ်မြေရှင်းလင်းရေး စစ်ဆင်ရေးများ ပြုလုပ် ရာတွင် တပ်ဖွဲ့များလိုက်နာကျင့်ကြံရမည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် မရည်ရွယ်ဘဲ ထိခိုက်မှုများ မဖြစ်စေရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများအား ထိခိုက်မှုမရှိစေရန်အတွက် ထည်းကောင်း၊ အထူးသက်ထားဆောင်ရွက်ထွားရန် ထမ်းညွှန်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုအများဆုံးဖြစ်သည့် နိုင်ငံများအနက်မှ တစ်နိုင်ငံဖြစ်ရာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုး ၁၃၅ မျိုး စုပေါင်းနေထိုင်သည့် နိုင်ငံဖြစ်ပါသည်။ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးတစ်မျိုးစီတွင် ထူးခြားသည့် ယဉ်ကျေးမှုအနေအထားများရှိပြီး ကိုးကွယ်ရာဘာသာများဖြစ်သည့် ဗုဒ္ဓဘာသာ၊ အစ္စလာမ်၊ ဗမာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ထိန္ဒူဘာသာ စသည်ဖြင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာများအနေဖြင့် သာယာဝပြောစွာ ဘာသာရေးတရားရှိစွာဖြင့် နေထိုင်လျက်ရှိကြပါသည်။

ယနေ့ နှိပ်ပြည်နယ်တွင် ဖြစ်ပေါ်သည့် အခြေအနေမှာ အကြမ်းဖက်သမားများ၏ လုပ်ရပ်များမှ စကင်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။ ဘာသာရေးကို အခြေခံခြင်း မဟုတ်ပါကြောင်း ပြောကြားလိုပါသည်။

နှိပ်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းဘက်တွင် မူဆလင်များမှာ လူနည်းစုမဟုတ်သည်ကို သိရှိသောအခါ ထိုအုပ်စုဖြစ်ရာ ရုနိုင်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းဒေသကန်ရုံရှိထူးရှေးစုစုပေါင်း၏ ၉၅% သည် မူဆလင်များ ဖြစ်ပါသည်။ လူသိနည်းသည့် အချက်တစ်ချက်မှာ အဆိုပါဒေသတွင် ရှိနေသည့် မူဆလင်အများစုအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏အိမ်များကို စွန့်ပစ်ထွက်ခွာသွားခြင်းမရှိကြောင်း၊ လူအများ အစုလိုက်အပြုံလိုက် ပြောင်းရွှေ့ ထွက်ခွာမှု ဖြစ်ပေါ် နေချိန်မှာပင် ၅၀% ခန့်သော မူဆလင်များမှာ ၎င်းတို့၏ ကျေးရွာများတွင် အထိအနိက် မရှိအေးယိမ်းနေကြသဖြင့်ကြောင်း ဆိုသည့်အချက်ဖြစ်ပါသည်။

လောမည့် လောနင်္ဂာလောတွင် မြန်မာနိုင်ငံရှိ သံတမန်များနှင့် သတင်းစိဒါလာများအနေဖြင့် အဆိုပါ  
ဝေသသို့ သွားရောက်မည်ဖြစ်ပြီး မြေပြင်အခြေအနေမန်ကို ကိုယ်တိုင်တွေ့မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်ကို မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်  
လည်ပတ်ရန် ဖိတ်ကြားထားပြီး၊ ဒုတိယအတွင်းရေးမှူးချုပ်ကိုလည်း လာရောက်ရန် ဖိတ်ကြားထား  
ပါသည်။ မြန်မာနှင့်ကုလသမဂ္ဂအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို တိုးမြှင့်နိုင်ရန်အတွက် ၎င်းတို့၏  
ခရီးစဉ်အား ကြိုဆိုကြောင်း ပြောကြားလိုပါသည်။

**တပ်မတော်အနေဖြင့်** ပြောကြားလိုသည့်အချက်မှာ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အခြေအနေနှင့်  
ပတ်သက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် ကနဦးကာလရှိသည်ကို မိမိကိုးကောင်းစွာနားလည်သိရှိကြောင်း၊  
ထို့ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေရသူများအား လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီများကို  
ခွဲခြားမှုမရှိဘဲ ပံ့ပိုးပေးနေကြောင်း၊ အရေးထကြီးလိုအပ်နေသည့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူ  
အညီများကို လျှင်မြန်စွာ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရန်အတွက် ကြက်ခြေနီလှုပ်ရှားမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်  
ရှိကြောင်း၊ လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ချစ်တည်ချက်များနှင့်အညီ ပံ့ပိုးပေးနေကြောင်း  
ဖြစ်ပါသည်။

ထို့အပြင် ခြေခံအဖွဲ့ထွက်ပြေးလာသူများအား လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူ  
အညီများပေးနိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံသည် အင်အားစုအဖွဲ့၏ ASEAN Coordinating Centre for  
Humanitarian Assistance on Disaster Management (AHA Center) နှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်  
လျက်ရှိပါသည်။

**စတုတ္ထအချက်အနေဖြင့်** လူထောင်နှင့်ချီ၍ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ ထွက်ပြေးသွားကြသည့် သတင်း  
များအပေါ် မိမိတို့စိုးရိမ်ပူပန်ပါကြောင်း၊ အစုလိုက်အပြုံလိုက် လွတ်ပြေးကြခြင်း၏ အကြောင်းရင်းကို  
မိမိတို့အနေဖြင့် သိရှိလိုပါကြောင်း၊ အိုးဒါခရိုင်နှင့်ထွက်ပြေးခဲ့ကြသူများ အပါအဝင် ထွက်ပြေးလာ  
၎င်းတို့၏ကျေးဇူးများတွင် နေမြဲအတိုင်း နေထိုင်လျက်ရှိကြသူများနှင့် မိမိတို့ပြောဆိုဆွေးနွေးသွားမည်  
ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားလိုပါသည်။

မကြာသေးမီက မှုဆလင်ရှာနှင့်ချီ၍ ၎င်းတို့၏ နေအိမ်များကိုစွန့်ခွာပြီး နယ်စပ်ဖက်သို့ ထွက်ခွာ  
ခဲ့ကြပါသည်။ ၎င်းတို့၏ နေအိမ်များသို့ပြန်ရန် ဒေသဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များက ၎င်းတို့အား ဖျောင်းဖျ  
ခဲ့ကြပါသည်။ ရွာသားများအနေဖြင့် လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီများ ရေရှည်ရရှိနိုင်မှုအပေါ် စိုးရိမ်  
ပူပန်ခြင်း၊ ၎င်းတို့အုပ်စုသည် လူနည်စု ဖြစ်လာမည်ကို ကြောက်ရွံ့ခြင်း စသည် စိုးရိမ်ပူပန်မှုများကြောင့်  
နေအိမ်စွန့်ခွာခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ရွာသားများအား တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်၍ ခြေခံလှန်မှုများရှိပြီး ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့  
ရောက်ရှိနေကြသည့် ၎င်းတို့ နိတ်ဆွေများက ၎င်းတို့နှင့် လာရောက်ပူးပေါင်းရန် ဖျောင်းဖျမှုများ  
ရှိနေကြောင်း ကြားသိခဲ့ရပါသည်။ ထို့ပြင် ဟိန္ဒူဘာသာဝင်များအစုလိုက်အပြုံလိုက် အသတ်ခံခဲ့ရပြီး  
၎င်းတို့၏ ရုပ်အလောင်းများအား မြှုပ်နှံထားခဲ့ခြင်းကို ဖော်ထုတ်ခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်း ARSA အဖွဲ့က  
လက်ကွပ်ရန်လောမည့်ကို ရွာသားများ အနေဖြင့် ကြောက်ရွံ့နေကြဆဲဖြစ်ပါသည်။



ရွာထားများအား အကူအညီများ ပေးအပ်သွားရေးနှင့် ၎င်းတို့၏ လုံခြုံရေးအတွက် ဆောင်ရွက် ပေးသွားမည့်ဖြစ်ကြောင်း အာဇာနည်များက အသိပေးပြောကြားထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော်လည်း ရွာထားအချို့မှာ ဘင်္ဂလားအော်ဂဲနိုင်းငံဘက်သို့ ဖြတ်သန်းသွားလာရေးကိုသာ ဆွေးနွေးဆွေးနွေးနွေး ယုံကြည်ကြပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံမှ ဘင်္ဂလားအော်ဂဲနိုင်းငံဘက်သို့ ထွက်ပြေးခဲ့ကြသည့် ဒုက္ခသည်များအား ပြန်လည် အပ်ယူရေးနှင့် ဟင်္သာတမြို့ အမျိုးမျိုးအဖွဲ့ဖွဲ့ ပြောဆိုနေကြပါသည်။ မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို စိစစ်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ပြင်ဆင်ထားကြောင်းကို ကြိုနေရာမှကန်ဆာင့် အသိပေးပြောကြားလိုပါသည်။ မိမိတို့ အိမ်နီးချင်းနှစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ၁၉၇၅ ခုနှစ်တွင် ယင်းကဲ့သို့သော ပြန်လည်ခေါ်ယူသည့် (repatriation) အတွေ့အကြုံ ရှိခဲ့ဖူးပြီးဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ စတင်၍ ဘင်္ဂလားအော်ဂဲနိုင်းငံနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရန် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပါသည်။ မိမိအနေဖြင့် လွန်ခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်က နယူးယောက်မြို့တွင် ဘင်္ဂလား အော်ဂဲ နိုင်းငံခြားရေးဝန်ကြီးနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဘင်္ဂလားအော်ဂဲ နိုင်းငံအကြား စိုးရိမ်ပူပန်မှုများကို အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးရန်နှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည့် နည်းလမ်းများ ရှာဖွေရန်အတွက် နိုင်ငံတော်၏ အကိုင်ပိုင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအနေဖြင့် ယခု ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ဝါကားသို့ သွားရောက်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ဘင်္ဂလားအော်ဂဲနိုင်းငံ၏ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ကိုလည်း မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ရန် ဖိတ်ကြားထားပါသည်။ ၎င်းအဆင်ပြေသည် မည်သည့်အချိန် တွင်မဆို လာရောက်ရန် ဖိတ်ခေါ်ထားပြီး နယ်စပ်လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် သွားနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါသည်။

ပြန်လည်ခေါ်ယူရေးကိစ္စရပ်အား ဆွေးနွေးရန် မိမိတို့တွင် အင်္ဂလန်ရှိသူသည် “လူမျိုးစုလိုက် သုတ်သင်ရှင်းလင်းခြင်း” မှုပါး မိမိတို့တွင် နှိုသည်ဟူသော ဗွင်စွဲချက်မှားယွင်းကြောင်း ဖော်ပြနေသည် သက်သေဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာအစိုးရသစ်အနေဖြင့် ရုခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ခက်ခဲသောအခြေအနေကို လက်ဆင့်ကမ်းရယူခဲ့ရပြီး အခြားဘက်ပုဂ္ဂိုလ်များ၏ ဆောင်ရွက်မှုများနှင့်ပတ်သက်သည့် အကျိုးဆက်များကိုလည်း ဖြေရှင်းခဲ့ရ ပါသည်။

လက်ရှိပဋိပက္ခသည် ARSA အဖွဲ့မှ ကျူးလွန်သည့် အကြမ်းဖက်ထိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။ ယင်း အခြေအနေကို ဖြေရှင်းရန်အတွက် အစိုးရအနေဖြင့် ဒေါက်တာကိုဖီအာနန် ဦးဆောင်သည့် ရုခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာ အကြံပေးကော်မရှင်ဖွဲ့စည်းခြင်း အပါအဝင် လုပ်ဆောင်ချက်များကို ချမှတ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ကိုဖီအာနန် အကြံပေးကော်မရှင်၏ အကြံပြုထင်ပြုချက်များသည် ရှင်းလင်းသည့် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် လမ်းပြဖြေပုံတစ်ရပ် ဖြစ်ပါသည်။

ယင်း အကြံပြုထင်ပြုချက်များအား အကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီတစ်ရပ်ကို ဖွဲ့စည်းပြီး ဖြစ်ပြီး၊ လှုပ်ငန်းများစတင်ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ပါသည်။ အစည်းအဝေးနှစ်ကြိမ် ကျင်းပပြုလုပ်ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ မိမိတို့အနေဖြင့် အဆိုပါကော်မတီအား အချိန်နှင့်လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်နိုင်စွင့် ပေးအပ်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီသက်တမ်း နှုတ်သော်သည် ယခုကဲ့သို့ အရေးကြီးသည့်အချိန်  
ကာလတွင် ဒီမိုကရေစီနိုင်မာစွာ အမြစ်တွယ်နိုင်စေရန်နှင့် ရှိခိုင်ပြည်နယ်နှင့် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးတွင်  
ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဗဟုပြုငြိမ်းချေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် မိမိတို့၏ ဗဟုသန်ပစ္စည်းများကို  
အောင်မြင်အောင် အောင်ရွက်နိုင်စေရန်အလို့ငှာ နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းအနေဖြင့် မိမိတို့နှင့် အတူတကွ  
ပူးပေါင်းပါဝင်ရန် အရေးကြီးပါသည်။ ယင်းအချက်သည် ရှိခိုင်ပြည်နယ်အား ဖြေရှင်းနိုင်မည့် တစ်ခုတည်း  
သောနည်းလမ်းဖြစ်ပါသည်။

လုံခြုံရေးကောင်စီအနေဖြင့် အခြေအနေ ပိုမိုဆိုးရွားကြီးထွားလာစေမည့် ဆောင်ရွက်မှုများကို  
အထူးဂရုစိုက်ရှောင်ကြဉ်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကျေးဇူးတင်ပါသည်။

\*\*\*\*\*